
Интелигентни  
домове

Началото на септември 
бе отбелязано с няколко 
ярки прояви на лидера на 
Китай Си Дзинпин. Общото 
в тях е протегнатата ръка за 
сътрудничество с другите страни 
от Азиатския регион, а и от 
целия свят, както и призивите в 
защита на мултилатерализма, на 
многостранното и общо усилие 
за изграждане на общност на 
споделена съдба.

Подобни позитивни и 
конструктивни по същността си 
сигнали прозвучаха в думите 
на председателя Си Дзинпин 
и на 3 септември т. г., когато 
той участва чрез видеовръзка 
в официалната церемония по 
откриването на Шестия източен 
икономически форум.

Разбира се, в настоящия 
момент ръководните кръгове в 
Пекин оценяват реално факта, 
че човечеството е изправено 
пред лицето на сериозни 
промени и трудности, свързани 
с пандемията от COVID-19 и 
с недостатъчно стабилното 
и бавно икономическо 
възстановяване.

Същевременно председателят 
Си Дзинпин изтъкна, че 
трудностите създават и нов 
реален шанс за по-активно 
развитие на сътрудничеството 
между страните от Азиатския 
регион, а и от целия свят. И 
този шанс минава през усилията 
в защита на мултилатерализма, 
на разнообразието от контакти 
и на сътрудничеството във 
всички сфери на живота – в 
името на хуманизма и общото 
развитие.

Позитивните сигнали 
от Пекин са свързани и 
с факта, че наскоро КНР 
отбеляза вековния юбилей на 
Китайската компартия и откри 
нов етап в социалистическата 
си модернизация. Именно 
постигнатите успехи и 
мащабните планове на Китай 
са гаранция, че призивите 
на Пекин към света ще се 
превърнат в реални дела.

Петър ГЕРАСИМОВ

Позитивните 
сигнали от Пекин
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Активно сътрудничество  
на Червения кръст в 
България и Китай 
I стр. 7

2 Китай-ЦИЕ: Стремеж  
към сътрудничество
В град Цанджоу, провинция Хъбей,  
бе открит Третият форум за 
малките и средни компании от 
Китай и Централна и Източна 
Европа (ЦИЕ), който се  
провежда под мотото „Нови 
движещи сили, нова страница, 
ново бъдеще“.

Укрепване на 
взаимоизгодното 
партньорство
Председателят Си Дзинпин заяви, 
че страните от Североизточна 
Азия трябва да полагат усилия 
за задълбочаване на обмена, 
свързването и общото изграждане 
на „Един пояс, един път“ и 
Евразийския икономически съюз.

I I

Иновациите привличат 
посетителите в музеите

4

т 2 до 7 септември в Пекин се проведе еже-
годното Международно изложение за търго-
вия с услуги. Като важна платформа за от-
варяне на местния пазар, то се превърна и 

във важен мост за установяване на контакти в сфе-
рата на услугите между Китай и света, създавайки 

възможности за бизнеса на фона на трудното въз-
становяване заради пандемията.

Пекинският квартал Дасин също участва в Меж-
дународния панаир, като изложи експонатите си в 
три части в изложбена зала с 209 кв. м в индустриал- 
ния парк Шоуган.

О

Изложбената зала на квартал Дасин
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а 3 септември  
китайският пред- 
седател Си Дзин- 
пин заяви, че 
страните от Севе- 
роизточна Азия  

трябва да полагат усилия 
за задълбочаване на обме-
на, свързването и общото 
изграждане на „Един пояс, 
един път“ и Евразийския 
икономически съюз, да под-
крепят иновативното разви-
тие в дигиталната иконо-
мика, заедно да се борят 
с глобалните климатични 
промени и да съдействат за 
икономическото и социал- 
ното развитие в района.

Същия ден по покана 
на руския президент Вла-
димир Путин, Си Дзинпин 
участва в откриването на 

рез първите се-
дем месеца на 
годината търго-
вията с услуги 
на Китай се е 
увеличила със 

7,3% на годишна база, или 
с близо 2,81 трилиона юана 
(около 435 милиарда щат-
ски долара), заявиха  от ки-
тайското Министерство на 
търговията.

Общият износ на услуги 
е достигнал около 1,34 три-
лиона юана, което е увели-
чение с 23,2% на годишна 
база, а вносът 1,47 трили-
она юана, или с 4% по-мал-
ко спрямо година по-рано.

Само през юли търго-
вията с услуги в страната е 
достигнала 431,92 милиарда 
юана, което е с 10,1% пове-
че на годишна база.

Н

П
Търговията с услуги  се е увеличила 
през първите седем месеца 

шестата пленарна сесия 
на Източния икономиче-
ски форум чрез видео връз-
ка от Пекин. Това е първо-
то му участие във форума 

през последните 3 години.
Си Дзинпин подчерта, 

че страните трябва да заси-
лят разработката, производ-
ството и сътрудничеството 

В периода януари – юли 
търговията с услуги, свър-
зани с интензивно използ-
ване на знания, е достигна-
ла 1,29 трилиона юана, кое-
то е с 11,8% повече на го-
дишна база и представлява 

45,8% от общата търговия с 
услуги. Търговията с турис-
тически услуги през първи-
те седем месеца на година-
та е намаляла с 32,7% зара-
ди продължаващите огра-
ничения. 

В Чънду се открива 
изложение ЕС-Китай

китайския град 
Чънду от 17 до 
19 септември 
ще се проведе 
16-ото изложе-
ние ЕС-Китай, 

съобщиха организаторите.
Негови домакини са 

Международната търгов-
ска палата на Китай и 
Търговската камара на 
ЕС в Китай. Изложение-
то е едно от най-големите 
събития в сферата на биз-
неса, обединяващо Европа 
и Китай. С множество он-
лайн и офлайн дейности, 
то ще се съсредоточи вър-
ху сътрудничеството в об-
ласти като инвестициите, 

цифровата икономика, 
научните и технологич-
ни иновации, намалява-
нето на въглеродните еми-
сии и устойчивото разви-
тие. Очаква се участници-
те да разговарят за права-
та върху интелектуалната 
собственост, професионал-
ното образование и разви-
тието на малките и сред-
ни предприятия.

През последните 15 го-
дини изложението ЕС-Ки-
тай е привлякло повече от 
11 000 европейски и ки-
тайски компании и е съ-
действало за подписване-
то на над 3 100 споразу-
мения за сътрудничество.

при ваксините, твърдо да 
се противопоставят на по-
литизацията на произхода 
на COVID-19, да се стремят 
към създаване на споделе-
на съдба в здравеопазване-
то и да опазят мира и ста-
билността в района. 

Китай желае заедно със 
страните да поддържат ис-
тинска многостранност, да 
изпълнят обещанията си, 
да съществуват мирно, да 
си сътрудничат с взаимна 
изгода и да вървят стабил-
но към създаване на общ-
ност на споделена съдба на 
човечеството.

През 2015 г. Владимир 
Путин лично даде идеята 
за провеждането на фо-
рума. Той е важна мярка 
за насърчаване на сътруд- 

ничеството в Далечния из-
ток. 

През септември 2018 г.  
Си Дзинпин участва в чет-
въртото му издание във 
Владивосток, където под-
черта, че Китай ще про-
дължи да укрепва сътруд-
ничеството със страните в 
региона на Североизточна 
Азия и да разширява об-
щите интереси.

Далечният изток заема 
36,1% от общата територия 
на Русия. 

Благодарение на меха-
низма за сътрудничест-
во на ниво вицепремие-
ри Китай се е превърнал 
в най-големия търговски 
партньор и най-важния из-
точник на инвестиции за 
Далечния изток.

аскоро се прове-
де Седмата све-
товна конферен-
ция за опазва-
не на природа-
та, която се ор-

ганизира на всеки четири 
години от Световния съюз 
за опазване на природата, и 
има важно влияние в облас-
тта на глобалната екология 
и развитие.

Съорганизатор на конфе-
ренцията е френското пра-
вителство и тя е под на-
слов „Една природа, едно  
бъдеще“.

На срещата присъстваха 
френският президент Ема-
нюел Макрон, политици от 
различни страни, предста-
вители на индустриални, 
търговски и други среди.

Китайският премиер Ли 

Н

Седма световна конференция  
за опазване на природата

Къцян се включи по интер-
нет в церемонията по от-
криването и произнесе реч. 
Той посочи, че през послед-
ните години китайското 
правителство придава голя-
мо значение на опазването 

на природата и устойчиво-
то развитие. В процеса на 
насърчаване на икономи-
ческото и социалното раз-
витие Китай трябва да осъ-
ществи зелена трансформа-
ция, подчерта премиерът.

Преди край село Шъчуан, Чунцинска община, е 
имало мина за варовик. Тя обаче е причинила 
сериозни щети на околната среда и през 2012 г. 
властите решават да я затворят и да я превърнат в 
туристически парк.

Укрепване на взаимоизгодното партньорство
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服贸会上的视觉感受
9月5日，观众在服贸会首钢园区欣赏京绣传承人
王惠芳现场展示京绣传统技艺。
　　2021年中国国际服务贸易交易会于9月2日至
7日在北京举行。参展单位在展览设计和展示内容
等方面利用多种手段，突出视觉效果，吸引观众
目光。

9月4日，摘得银牌的中国队在东京残奥会女子轮椅篮球决
赛后向观众致意。

8月27日，在东京残奥会田径女子100米T35级决赛后，中
国选手周霞与计时器合影庆祝。

还记得东京残奥会开幕
式的主角，那架单翼小飞
机吗？这架因只有一只翅
膀而一度失去信心的小飞
机，在朋友的鼓励下，重拾
勇气，在东京新国立竞技
场和梦想一起再次飞翔。

人可以有残缺的身体，
但不会有残缺的生命。“
我们拥有翅膀”这一理念
在过去12天里得到最佳
诠释。来自全球162个代
表团的4400多名运动员
在残奥会上用拼搏实现
梦想，用坚持重新定义可
能，书写了自强不息、砥砺
奋进的动人篇章。

如今，残奥火炬缓缓
熄 灭，但张开的翅 膀不
会凋零，腾飞的梦想永不
落幕。

东京逐梦
经过12个日日夜夜，中

国队拿下96金60银51铜，
连续第五次实现金牌榜、
奖牌榜“双第一”，中国选
手打破多项世界纪录，女
子轮椅篮球队实现历史性
突破。中国残奥健儿克服
了东京残奥会延期一年的
种种变数，用精彩的表现
诠释了体育精神，把中国
残疾人顽强、自信、阳光
的形象展示给世界，交出
了一份出色的答卷。

残奥会是一个把不可
能变为可能的赛场。腿残
疾了，还能跑吗？拿下东
京残奥会中国队田径首
金的周霞告诉你，不仅能
跑，还能跑得很快。这位
因脑部受损导致左腿左手
肌肉萎缩的短跑选手在女

为了飞翔的翅膀——东京残奥会综述

子100米和200米T35级
项目上均打破世界纪录，
再次上演了她在里约残
奥会上两破世界纪录的
壮举。“我就是我自己的偶
像。”周霞说。在这个赛场
上，她一直在跟自己比，
一直在超越自己。

但超越的背后是艰苦
的训练和长期的坚持。长
期风吹日晒，让周霞的肤
色变得黝黑。经常在外训
练让她多年未回老家，平
时与家人只能通过电话、
微信交流……

经历“重赛风波”的视
障运动员马佳也实现了自
我突破。8月27日晚，女子
自由泳50米S11级决赛，
马佳以打破世界纪录的
成绩夺冠。但赛后有选手
提出申诉，国际残奥委会
决定该项比赛于两天后
重赛。

“ 我 就 是我自己的 偶

新华社西宁9月5日电 
中共中央政治局委员、国
务院副总理胡春华3日至
5日在青海省督导巩固拓
展脱贫攻坚成果同乡村
振兴有效衔接工作。他强
调，要深入贯彻习近平总
书记重要指示精神，按照
党中央、国务院决策部
署，着力巩固脱贫攻坚成
果，扎实推进乡村振兴，
接续促进脱贫地区发展
和群众生活改善。

胡春华先后来到湟源
县、共和县、乌兰县、都兰
县、格尔木市，深入村庄农
户、搬迁社区、企业园区，
与脱贫群众、基层干部、企
业负责人等深入交流，了解
巩固脱贫成果、乡村产业
发展、乡村建设等情况。

胡春华指出，巩固拓展
脱贫攻坚成果是过渡期
内脱贫地区农村工作的首
要任务，务必牢牢守住不
发生规模性返贫的底线，

胡春华在青海督导巩固拓展脱贫攻坚
成果同乡村振兴有效衔接工作

切实抓紧抓实抓好。要运
行好防止返贫监测帮扶
机制，落实县乡村三级工
作责任，做到动态排查、
精准识别、有效帮扶。要
保持主要帮扶政策总体
稳定，多途径推进稳岗就
业，尤其是组织好外出务
工就业，做好易地搬迁后
续扶持，确保脱贫群众持
续增收。

胡春华强调，脱贫地区
推进乡村振兴，必须坚持

从实际出发，因地制宜发
展乡村特色优势产业，突
出抓好农产品加工，确保
品质、打出品牌，让农民
更多分享增值收益。要加
强村级党组织建设，选优
配强村“两委”班子，落实
好“四议两公开”制度，加
强村务监督。要实施好乡
村建设行动，持续改善人
居环境，加强农村精神文
明建设，久久为功建设美
丽宜居乡村。

像。”周霞说。在这个赛场
上，她一直在跟自己比，
一直在超越自己。

但超越的背后是艰苦
的训练和长期的坚持。长
期风吹日晒，让周霞的肤
色变得黝黑。经常在外训

练让她多年未回老家，平
时与家人只能通过电话、
微信交流……

经历“重赛风波”的视障
运动员马佳也实现了自我
突破。8月27日晚，女子自
由泳50米S11级决赛，马
佳以打破世界纪录的成绩
夺冠。但赛后有选手提出
申诉，国际残奥委会决定
该项比赛于两天后重赛。
在乒乓球队里，茅经典和
黄文娟既是搭档也是对
手。16岁的“单腿女孩”黄
文娟是乒乓球队里年龄最
小的队员，第一次参加残
奥会。女子团体6-8级决

赛首局双打由黄文娟和茅
经典搭档出战。比赛前，
黄文娟有些紧张，双手冰
凉，茅经典看到后，握着
黄文娟的手说：“别怕，你
把球接上台就行，下一板
有我。” “她就像我姐姐一

样，安慰我，提醒我，给了
我很大帮助。”黄文娟说。

但在单打赛场上，她们
又是对手。在女子单打8
级决赛中，茅经典以3:1战
胜黄文娟夺冠。“这个小姑
娘迟早会把我‘拍在沙滩
上的’，这就是中国队的传
承。”26岁的茅经典说。

东京残 奥会，中国代
表团实现了成绩和精神上
的“双丰收”，运动员们突
破自我、顽强拼搏、不向
命运低头的精神不仅激
励着无数残疾人勇往直
前，融入社会，也震撼着
健全人的心灵。

人们崇尚奥林匹克精
神，正是因为奥林匹克精
神不只是关乎竞技。赛
场上，残奥健儿们顽强拼
搏，不断超越自我；赛场
下，他们拥抱彼此，向前
辈致敬，为奋进者喝彩。
同为竞技体育选手，他们
理解彼此，深深知道在没
有掌声和欢呼的训练场
上，有多少不为人知的汗
水和泪水。残奥会上，温
暖的场景不断上演，运动
员们见证、成就、祝福彼
此的成长，是心心相印的
共情，也是对体育精神跨
越国界的传承。

今晚，东京残奥会火
炬已经缓缓熄灭。再过半
年，北京冬残奥会火炬将
在长城脚下点燃。全球的
冰雪残疾人运动员将汇聚
北京，在“精神寓于运动”
的残奥会格言激励下，用
汗水、勇气、坚持谱写运
动的精彩！
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АКтуАлно

Необходими са диалог 
и консултации

т 2014 г. насам 
се наблюдава 
цялостно подо-
брение на физи-
ката и здравето 
на китайски-

те ученици, съобщиха на 
пресконференция в петък 
представители на Минис-
терството на образованието. 

Наблюдава се възходяща 
тенденция в техните показа-
тели за физическо развитие 
като височина, телесна маса 
и обем на гръдния кош, ин-
спираторния капацитет на 
белите дробове, общо на-
растване на устойчивост-
та на тялото, неговата си-
ла, скорост и издръжливост, 

О
Младите китайци са по-високи и 
по-силни

информираха от министер-
ството, цитирайки нацио-
нално проучване, проведено 
през 2019 г. Така например 
установено е, че в рамките 
на пет години след 2014 г.  
ръстът на момчетата се е 

увеличил средно с 1,26 см 
във възрастовата група от 
10 до 12 години и с 1,69 см 
във възрастовата група от 
13 до 15 години. При моми-
четата този показател е съ-
ответно 1,24 см и 0,97 см.

а 1 септември в 
град Цанджоу, 
провинция Хъ-
бей, бе открит 
Третият форум 
за малките и 

средни компании от Ки-
тай и Централна и Източ-
на Европа (ЦИЕ), който се 
провежда в онлайн формат.

Мотото му тази година 
е „Нови движещи сили, но-
ва страница, ново бъдеще“, 
а целта му е да насърчи 
развитието на малките и 
средните предприятия чрез 
поредица от дейности като 
форуми на високо ниво, те-
матични беседи, търговски 
срещи, онлайн подписване 
на договори и обмен меж-
ду градовете.

Заместник-министърът 
на промишлеността и тър-
говията на Чехия Мариан 

Н
Стремеж към сътрудничество

Пиеча заяви, че форумът 
е благоприятна платфор-
ма за сътрудничество меж-
ду страните от Централна 
и Източна Европа и Китай 
и предоставя повече въз-
можности за европейските 

компании на китайския па-
зар. Потенциалът за сътруд-
ничество между чешките и 
китайските компании, уни-
верситети и изследовател-
ски институти е голям, до-
бави той.

етеорологичният сателит „Фъ-
нюн-3Е“ засне първата си тес-
това снимка на Слънцето. Той 
предлага по-добра помощ при 
прогнозирането на слънчеви-
те дейности и тяхното въз-

действие върху Земята и космическото 
време.

Слънчевите дейности, като изригва-
ния и експлозии, променят магнитното 
поле на Земята и йоносферата и влияят 
на климата, обясни заместник-директо-
рът на Националния сателитен метеоро-
логичен център Джан Пън на прескон-
ференция. Снимките на Слънцето могат 
да предоставят и по-точни данни за про-
гнозите на космическото време, за да се 
гарантира безопасното опериране на пи-
лотираните космически кораби и астро-
навтите по време на космически разход-
ки, добави той.

Камерата на „Фънюн-3Е“ може да засне-
ме горещите газове във външната атмос-
фера на Слънцето, докато екстремните 

ултравиолетови изображения показват тъм-
ните слънчеви ивици при по-ниска темпе-
ратура. С комбинирането на двете изобра-
жения е възможно по-прецизно да се пред-
видят слънчевите изригвания, заявиха от 
Китайското метеорологично управление.

М
„Фънюн-3Е“ направи първите си 
снимки на Слънцето

Н

Н

Китай предостави 
антиепидемични 
консумативи на Багдад

а 2 септември 
със специал-
на церемония 
на летището в 
Багдад бяха по-
срещнати пре-

доставените от китайското 
Министерство на външни-
те работи на Ирак антие-
пидемични консумативи. 
В нея участваха иракски 
представители и китайски 
дипломати в страната.

Временно управлява-
щият китайското посол-
ство в Ирак Дзиен Фаннин 
заяви, че антиепидемич-
ните материали включ-
ват маски, респиратори, 

апарати за подаване на 
кислород и други. Китай 
иска да подкрепи Ирак в 
усилията за овладяване на 
епидемията и е готов на 
сътрудничество с между-
народната общност, вклю-
чително и Ирак, в борбата 
с пандемията, както и да 
даде своя принос за окон-
чателното спечелване на 
битката със заразата.

По-рано китайското 
правителство предоста-
ви три партиди ваксини 
срещу COVID-19 на Ирак, 
който се опитва да овла-
дее третата вълна на епи-
демията. 

а 2 септември 
по време на от-
критото заседа-
ние на Съвета 
за сигурност от-
носно химиче-

ските оръжия в Сирия за-
местник-постоянният пред-
ставител на Китай в ООН 
Гън Шуан в речта си под-
черта, че трябва да се под-
държат диалогът и сътруд-
ничеството, а въпросът да 
бъде решен в рамките на 
Конвенцията за забрана на 
химическите оръжия.

Той каза също, че за 
да се разреши проблемът 
със сирийското химиче-
ско оръжие, диалогът и 
сътрудничеството тряб-
ва да продължат. Китай 
се надява двете страни да 

постигнат консенсус от-
носно датата на 25-ия кръг 
технически консултации 
възможно най-скоро и да 
продължат с подготовка-
та за преговорите между 
сирийския външен минис-
тър и генералния дирек-
тор на Организацията за 
забрана на химическото 
оръжие (ОЗХО).

Гън Шуан подчерта, че 
Китай призовава всички 
страни-членки да след-
ват принципа за много-
странност, да засилят ди-
алога и консултациите, да 
ограничат политическите 
конфронтации и заедно да 
градят благоприятни усло-
вия и добра атмосфера за 
възобновяването на нор-
малната работа на ОЗХО.

Китай – ЦИЕ
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КоментАри

Федералният 
резерв е започнал 
безконтролно 
печатане на пари, 
вследствие на 
това безкрайната 
ликвидност на 
пазара на долари 
предизвиква 
негативен ефект 
и цената за 
това ще я плаща 
целият свят

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

Безконтролното печатане на долари от САЩ 
изнася инфлация

Н

Китай ще разшири програмата си за 
изграждане на държавни жилища

П
рез следващите 
пет години Ки-
тай ще се съ-
средоточи вър-
ху изграждане-
то на субсиди-

рани от държавата жили-
ща, които ще бъдат отда-
вани под наем на префе-
ренциални цени.

До момента с държав-
ни субсидии са построе-
ни или реновирани над 80 
милиона жилища и апар-
таменти, подобрявайки ус-
ловията за живот на пове-
че от 200 милиона души, 
заяви на пресконференция 
във вторник министърът на 
жилищното строителство 

и развитието на градове-
те и селските райони Уан 
Мънхуей. 

Китай създаде най-го-
лямата в света система за 
жилищно осигуряване, коя-
то допринесе за успеха във 
всеобхватното изграждане 
на общество със средно ни-
во на благосъстояние, ка-
за още той.

От различните видове 
жилища, субсидирани от 
държавата, тези за отдава-
не под наем са предназна-
чени основно за справяне с 
трудностите от осигуряване 
на дом за новите жители 
и младите хора в големите 
градове, докато жилищата 

със споделена собственост 
са главно за подобряване 
условията за живот на оне-
зи, които не могат да си 
позволят да закупят собст-
вен апартамент на свобод-
ния пазар, посочи минис-
тър Уан.

На провелото се през 
декември миналата годи-
на Централно работно съ-
вещание по въпросите на 
икономиката бе посочено, 
че правителството ще по-
ложи усилия за справяне 
с важните жилищни про-
блеми в големите градо-
ве, както и че развитие-
то на жилищата за отда-
ване под наем е една от 

ключовите икономически 
задачи за 2021 г. 

В тазгодишния доклад 
за работата на правител-
ството, който премие-
рът Ли Къцян представи 
по време на сесията на 
ОСНП, бе приповторен 
принципът, че „жилища-
та са за живеене, а не за 
спекулации“, а властите се 
ангажираха да не позво-
ляват безконтролен ръст 
на цените на терените за 
строителство и на жили-
щата, както и да поддър-
жат пазарните очаквания 
стабилни.

еотдавна три ки-
тайски мозъчни 
тръста публику-
ваха съвместен 
доклад, в кой-
то се казва, че 

за да се справи с прова-
ла в превенцията и кон-
трола на епидемията от 
COVID-19, Федералният 
резерв е започнал безкон-
тролно печатане на пари, 
съобщава Радио Китай за 
чужбина. Вследствие на 
това безкрайната ликвид-
ност на пазара на дола-
ри предизвиква негативен 
ефект и цената за това ще 
я плаща целият свят, ко-
ментира медията. 

Американското прави-
телство и Конгресът при-
еха няколко проекта за 
подкрепа на пострадалите 

от епидемията, а излети-
те на пазара нови пари са 
няколко трилиона долара, 
напомня радиото. 

В краткосрочен план 
тези мерки са изиграли 
роля за стабилизиране на 
американската икономи-
ка и пазара, но отрицател-
ното им влияние започ-
на да се проявява върху 
различни страни по све-
та, се посочва в комента-
ра и се изтъква, че в мо-
мента САЩ изнасят ин-
флация. 

Защото увеличаването 
на ликвидността на щат-
ския долар е двигател за 
повишаване на цените 
на стоки за широко по-
требление в световен ма-
щаб и оказва натиск вър-
ху компаниите и живота 

на хората. Безконтролно-
то печатане на пари дове-
де и до обезценяване на 
щатския долар. 

А повишаването на це-
ните на стоките за широ-
ко потребление предизви-
ка повишаване на цените 
на производителите, съот-
ветно и на производстве-
ните разходи. 

Според информации в 
различни медии от нача-
лото на годината цената 
на брашното в Ливан се 
е увеличила с 219% на го-
дишна база. 

Цената на царевица-
та в Мексико е нарас-
нала с 60% на годишна 
база. Хората в различ-
ни страни са изправени 
пред затруднения заради 
покачването на цените на 

хранителните продукти 
поради инфлацията на до-
лара, с който се търгува 
на международния пазар.

В момента хиляди хо-
ра в света страдат от пан-
демията от COVID-19. А 
безконтролното печата-
не на пари от САЩ оказ-
ва допълнителен иконо-
мически натиск и създа-
ва скрита опасност за све-
товната икономика. 

САЩ трябва да под-
хождат отговорно към па-
ричната си политика и да 
допринасят за глобалното 
икономическо възстано-
вяване, а не да го саботи-
рат и да му вредят, опит-
вайки се да спасят един-
ствено себе си, призова-
ва в коментара си Радио 
Китай за чужбина.

Стен Вермунд: Разузнавателните служби не са 
способни да разследват източника на COVID-19

Д
иректорът на 
Йейлското учи-
лище за обще- 
ствено здраве 
Стен Вермунд 
заяви, че ЦРУ 

се занимава с разследва-
ния в областта на полити-
ката, икономиката и култу-
рата. То не притежава ком-
петенцията за научни про-
учвания в сферата на об-
щественото здравеопазва-
не и лабораториите по ви-
русология. 

Зад разследването на 
американската разузнава-
телна агенция за произхо-
да на COVID-19 са скрити 
политически цели и то ня-
ма връзка с медицината. 

Натискът вътре в САЩ е 
голям. 

Всички искат да знаят 
откъде е дошъл COVID-19. 
Учените се справят по-
добре от разузнавателни-
те органи, подчертава екс-
пертът и посочва, че све-
товното здравеопазване се 
е превърнало в политиче-
ски мач за спечелване на 
предимства. 

Стен Вермунд подчер-
та, че разследването за 
произхода на COVID-19 е 
нещо добро. За съжаление 
обаче въпросът се полити-
зира. Според него наука-
та и сътрудничеството ви-
наги са били най-добрият 
начин за решаването му.

Американските разуз-
навателни служби изфа-
брикуваха „доклад за про-
следяването на източни-
ка на COVID-19“, в кой-
то обаче няма точни за-
ключения, а само прех-
върляне на вината върху  
Китай. 

Белият дом предста-
ви декларация, за да сло-
жи „шапка“ на Китай и 
да попречи на междуна-
родните проучвания, ко-
ментира Радио Китай за 
България. 

Всъщност още от само-
то начало международна-
та общност е наясно, че 
разследването на амери-
канските разузнавателни 

служби е просто полити-
ческа манипулация, под-
чертава медията.

Проучванията за източ-
ника на вируса са научен 
проблем, който трябва да 
се решава от експерти и 
учени. 

Всяко проследяване за 
произхода на вирус в ис-
торията е изключително 
сложно и дълготрайно. 
Американското правител-
ство обаче възложи тази 
задача на разузнавателни-
те си служби като им да-
де само 90 дена срок да я 
изпълнят. Всичко това е в 
разрез с научните принци-
пи и очевидно „презумп-
ция за вина“.

Стен ВЕрмунд, 
директорът на 
Йейлското училище 
за обществено 
здраве заяви, че 
Цру се занимава 
с разследвания 
в политиката, 
икономиката и 
културата

до момента 
с държавни 
субсидии са 
построени или 
реновирани над 80 
милиона жилища и 
апартамента
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съвремие

В Китай се създават хиляди предприятия  
с квантови технологии

вантовите тех-
нологии се отна-
сят до инженерни 
системи, които из-
ползват квантови-

те свойства на фотони, елек-
трони, атоми или молеку-
ли, съобщава англоезични-
ят китайски вестник „Чай-
на дейли“. 

Лазерите, ядрено-маг-
нитният резонанс и гло-
балната система за позицио-
ниране са тясно свързани с 
квантовата технология.

Джао Буоуън, току-що 
завършил с докторска сте-
пен по оптично инженер-
ство Китайския универси-
тет за наука и технологии, 
се отказа от добре плате-
на работа с годишна запла-
та от 600 000 юана (92 300 
долара) и реши да започне 
собствен бизнес в областта 
на квантовите изчисления. 

„Квантовите изчисления 
са основата на технологии-
те. Например, при открива-
нето на нов материал, мо-
жем да преценим дали обо-
рудването работи нормално, 

К

като установим всяка про-
мяна в електромагнитното 
поле около него“, обяснява 
специалистът.

В момента обичайните 
методи за проверка на ка-
чеството на електрическото 
оборудване, като измерване 
на температурата и ултра-
виолетово лъчение, са до-
бри за откриването на голе-
ми дефекти при нагряване, 

но не са толкова ефектив-
ни за малки или прогнози-
рането на възможни про-
блеми, които биха могли да 
се развият бързо и причи-
нят сериозни щети. Според 
Джао Буоуън по отноше-
ние на квантовите техно-
логии Китай вече има свои 
предимства в сравнение с 
държавите, където те са от-
носително добри, но също 

така изостава в някои об-
ласти, като например при 
сензорите, използвани за 
лицево разпознаване.

Друг млад специалист, 
който е свързал професио-
налния си път с квантови-
те технологии, е Хъ Ю от 
провинция Съчуан. Преди 
да завърши докторантура-
та си той успява да пусне 
нов продукт в областта на 

квантовите сензори, кой-
то има големи перспективи 
при откриване на микрос-
труктурни елементи като 
клетъчни и протеинови мо-
лекули. 

През 2016 г. той създа-
ва компанията CIQTEK, 
специлизирана в кванто-
вите изчисления, която се 
радва на завиден интерес 
от инвеститорите. „Зад нас 
са инвеститори като iFlytek 
и Hillhouse Capital, прави-
телството също ни пред-
ложи известна подкрепа“, 
казва той.

Джао Боуън и Хъ Ю са 
само двама от постоянно 
разрастващата се армия спе-
циалисти по квантова фи-
зика, квантови изчисления 
и свързаната с тях индус-
трия в Китай. По данни на 
статистиката, през първа-
та половина на тази годи-
на са създадени повече от 
4000 предприятия, свързани 
с квантови технологии, кое-
то представлява ръст от за-
бележителните 652% на го-
дишна база.
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Активно сътрудничество на организациите 
на Червения кръст в България и Китай 

К
итайският чер-
вен кръст е ува-
жаван от българ-
ските си колеги – 
партньор, с кой-
то имаме жела-

ние да продължим сътруд-
ничеството, казва главният  
секретар на БЧК д-р Со-
фия Стоименова за Радио 
Китай. Тя е дългогодишен 
служител, с богат между-
народен опит. Била е ръ-
ководител на делегацията 
на Международната феде-
рация на Червения кръст 
и Червения полумесец за 
страните от Източна Азия 
в Пекин, както и ръководи-
тел на направление за Азия 
и Океания в Куала Лумпур. 
„Ние, в Българския червен 
кръст, твърдо вярваме, че 
една от най-великите тай-
ни на живота е онова, кое-
то правим за другите”, с 
тези думи започва разго-
ворът с д-р Стоименова за 
Радио Китай. Тя припом-
ня, че през октомври т. г. 
ще се чества 100-годишни-
ната на Младежкия червен 
кръст в България.

Главният секретар на 
БЧК подчертава, че между-
народното сътрудничество 
на организацията в рамки-
те на Международния чер-
вен кръст и полумесец е 
много добро, което личи от 
участието на институцията 
в различни мисии още от 
времето на Първата и Вто-
рата световни войни, когато 
са били организирани сани-
тарни влакове и болници. 
БЧК е работил и продъл-
жава да работи активно и 
при много други междуна-
родни кризисни ситуации, 
свързани с бежански въл-
ни, с наводнения и земетре-
сения, с болести и епиде-
мии. Международното съ-
трудничество на организа-
цията постоянно се акти-
визира. Към момента БЧК 
има договори за сътрудни-
чество с над 24 страни от 
Европа и Азия.

„С колегите от Китайс- 

Китайския и Българския 
червен кръст започва през 
1998 г., когато официална 
делегация на БЧК е била 
на посещение в Китай. То-
гава се установяват и пър-
вите контакти с Червения 
кръст на провинция Юн-
нан, спомня си д-р Стои-
менова. Следващата годи-
на, китайска делегация от 
представители на висшето 
ръководство на Китайския 
червен кръст идва на офи-
циално посещение в Бъл-
гария, като освен срещи 
и разговори в София, ки-
тайските колеги са посети-
ли и регионални поделения 
на БЧК в градовете Русе, 
Велико Търново, Габрово. 

„Постепенно сътрудни-
чеството между нашите две 
организации се интензифи-
цира. Първият официален 
договор за сътрудничест-
во между двете национал-
ни организации на Черве-
ния кръст е подписан през 
1999 г., а през 2005г., по по-
кана на Китайската орга-
низация, председателят на 
БЧК Христо Григоров по-
сещава КНР, разказва тя. 
Тогава, освен разговорите 
за различни форми на об-
мяна на опит, той е при-
съствал лично на конкрет-
ни действия при спешни 
ситуации и акции на ки-
тайските колеги. По вре-
ме на посещението му е 
било договорено разширя-
ването и продължаването 
на съвместното сътрудни-
чество. През юни 2011 г. 
шестчленна делегация от 
Китайския червен кръст 

д-р София 
СтоИмЕноВа,
главен секретар  
на БЧК

основните области за об-
мяната на опит следва да 
се фокусират върху подго-
товката за справяне с бед-
ствия, аварии и катастро-
фи, първичната долекарска 
медицинска помощ, както 
и сътрудничеството между 
младежките червенокръст-
ки организации. „Сега, по 
време на пандемията, об-
менът и сътрудничество-
то между нашите две ор-
ганизации продължава ак-
тивно”, подчертава глав-
ният секретар на БЧК и 
припомня някои интерес-
ни подробности от нейна-
та мисия като ръководител 
на Делегацията на Между-
народния червен кръст на 
страните от Източна Азия, 
базирана в Пекин. „Тога-
ва имах многобройни кон-
такти с ръководители и ко-
леги от Китайския червен 
кръст по различни приори-
тетни дейности. Лично се 
убедих, че работата на На-
ционалното дружество на 
Червения кръст на Китай 
е впечатляваща, особено по 
отношение на стратегиче-
ските задачи, за което има 
редица примери и през по-
следните месеци. Много ак-
тивно се работи в областта 

кия червен кръст имаме 
сътрудничество още от 
1986 г., когато представи-
тели на Китайския червен 
кръст участваха за пръв път 
в международния фести-
вал за червенокръстки фил-
ми в българския пристани-
щен град Варна. След то-
ва редовно китайски учас-
тници се явяват и на други 
конкурси в България, обяс-
нява тя. По-всеобхватният 
обмен на делегации между 

посещава България, като 
по време на визитата са 
проведени множество сре-
щи в Централата на БЧК 
и в градовете Пловдив и 
Пазарджик. През 2011 г. е 
подписан Договор за съ-
трудничество между две-
те организации за работа 
и взаимопомощ при бед-
ствия, здравни грижи, про-
филактика и обмен на оп-
ит в областта на превенци-
ята на някои заболявания 

и подпомагане на деца. До-
бро сътрудничество има и 
между младежките струк-
тури на двете страни, под-
чертава българският спе-
циалист. Следващо посе-
щение на делегация на 
Китайския червен кръст 
в България е имало през 
2015 г., когато е подписан 
Договор за сътрудничест-
во между провинция Хъ-
нан и Велико Търново. Ки-
тайската делегация е била 
ръководена от изпълнител-
ния вицепрезидент на ор-
ганизацията за район Хъ-
нан, като заедно с българ-
ските колеги са обсъди-
ли бъдещето на съвмест-
ното сътрудничество меж-
ду областната организация 
на БЧК и Китайския чер-
вен кръст. И двете стра-
ни са били единодушни, че 

на развитие на доброволче-
ската дейност, подпомага-
нето на уязвими хора, въ-
веждането на иновативни 
методи и участие в работа-
та по хуманитарни кризи. 
Китайският червен кръст е 
уважаван от нас партньор, 
с който нашето желание е 
да продължаваме и в бъ-
деще сътрудничеството си.

Д-р София Стоименова 
споделя някои конкретни 
факти за работата на Бъл-
гарския червен кръст, свър-
зана с превенцията и про-
тиводействието на панде-
мията. Тя представя На-
ционалната благотворител-
на кампания „Заедно сре-
щу COVID-19”: „Благода-
рение на нашите дарите-
ли и на над 6000 добро-
волци на БЧК, от началото 
на март 2020 г. до момента 

организацията не е спира-
ла да подпомага държава-
та, здравните заведения и 
всички хора, засегнати от 
пандемията, като 105 448 
пострадали от COVID-19 са 
получили хранителни па-
кети. И още: Достигнах-
ме до близо 700 000 души 
с информация за превен-
ция. Консултирахме 9915 
нуждаещи се от психосо-
циална и емоционална под-
крепа. Предоставихме на 
медиците на първа линия  
3 200 000 лични предпаз-
ни средства (маски, ръка-
вици, защитно облекло, де-
зинфектанти и др.). Осигу-
рихме за десетки болници 
респиратори, UVC лампи, 
устройства за дистанцио-
нен мониторинг, подвижен 
рентген, електромоторни 
легла, тестове и консума-
тиви за тях, медикаменти, 
матраци, одеяла, хигиенни 
продукти и др. Тази кампа-
ния продължава, подчерта-
ва експертът.

Ръководителят на БЧК е 
категорична, че от изклю-
чителна важност е психо-
логическата, помощ, пси-
хо-социалната и емоцио-
налната подкрепа, която 
БЧК оказва в рамките на 
кампанията. С финансовата 
подкрепа на МФЧК бе ре-
ализирана и друга програ-
ма под наслов „Дейности 
в отговор на COVID”, коя-
то беше свързана с голяма 
информационна кампания 
„Направи го за тези, които 
обичаш!”, обяснява д-р Сто-
именова. Един от акценти-
те в нея е борбата срещу 
фалшивите новини.

В края на разговора  
главният секретар на БЧК 
се спира на дейността на 
Младежкия червен кръст, 
който през октомври т.г. ще 
отбележи своята 100-годиш-
нина. „Младежкият червен 
кръст е изключително ак-
тивен, както по превенция 
и опазване от корона-криза-
та, така и по други кампа-
нии. „Деца помагат на де-
ца”, кампания „Ден на зе-
мята” са само част от те-
зи събития.

„През настоящата 2021 
година отбелязахме 143-ия 
юбилей от създаването на 
БЧК, който чествахме тър-
жествено на 8 май - Меж-
дународният ден на Черве-
ния кръст и Червения по-
лумесец. Тази дата обеди-
нява милиони доброволци 
по целия свят, което под-
черта и генералният секре-
тар на Международния чер-
вен кръст в приветствие-
то си по този повод. Само 
през миналата година, един 
милион доброволци са се 
включили в подпомагане-
то на хората в условията 
на пандемията COVID-19”, 
коментира д-р София Сто-
именова.

Международното сътрудничество на БЧК постоянно се 
активизира. Вече имаме договори за сътрудничество с над  

24 страни от Европа и Азия, посочва д-р София Стоименова.

По време на пандемията БЧК осигури за десетки болници 
респиратори, UVC лампи, устройства за дистанционен 

мониторинг, подвижни рентгени, електромоторни легла и др.
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Макао
земя, родена от 
реката и морето

От времето на династия 
Цин (221-206 г. пр. н. е.) 
територията на Макао е 
част от провинция Гуан-
дун. Пристанищата на по-
луострова и двата острова 
са използвани най-вече от 
търговски кораби, плаващи 
между Гуанджоу и Югоиз-
точна Азия още през пети 
век. През 1277 г. в Макао 
търсят убежище представи-
тели на китайската динас-
тия и техни приближени и 
служители, избягали на юг 
от настъпващите монгол-
ски орди. Именно те фор-
мират първите постоянни 
селища (освен пристанищ-
ните зони) и успяват да се 
задържат дълго тук. 

В този период е издигнат 
и най-старият храм Уанся, 
посветен на будистката бо-
гиня Гуанин. Впоследствие 
към Макао проявяват все 

по-голям интерес главно 
като търговско тържище 
хора от южните китайски 
провинции. 

В епохата на династия 
Мин (1368 – 1644) на полу-
острова мигрират рибари от 
различни части на провин-
циите Гуандун и Фудзиен. 
Те построяват храма на бо-
жеството Aма (от който се 
смята, че произлиза и ки-
тайското наименование на 
Макао – Аомън). 

В началото на 16-и век 
Макао е все още малко 
селище. В 1513 г. португа-
лците за първи път разто-
варват стоки в устието на 
Перлената река. Опитите 
на европейци да се заселят 
по други острови край юж-
ното крайбрежие на Китай 
се провалят, но в Макао 
се задържат. Португалия 

го използва като база за 
бизнес с Гуанджоу и с дру-
ги райони на Китай, а съ-
що и с Япония. Макао се 
превръща в постоянен цен-
тър за португалски и ки-
тайски търговци. Развива 
се активна търговия с Ин-
дия и Югоизточна Азия. В 
1557 г. Португалия постига 
споразумение с китайските 
власти територията Макао 
да й бъде преотстъпена, в 
замяна на изплащането на 
ежегоден данък, като през 
същата година е построено 
укрепено селище, което се 
превръща в основната ад-
министративна част от пор-
тугалска Индия. 

През 17-и век 
португалците активно 

отвоюват суша от морето. 
Бившият остров Ма-

као, който е свързан само 

акао е със ста-
тут на специа-
лен админи-
стративен ра-
йон на КНР, 
организиран по 

принципа „Една държава, 
две системи“ и много от 
елементите на предишното 
португалско държавно ус-
тройство, включително ва-
лутата, са запазени за срок 
от 50 години – до 2049 г. Раз-
бира се, това звучи малко 
необикновено, като се има 
предвид, че цялата терито-
рия на полуострова, разпо-
ложен в устието на Перле-
ната река (наричана на ки-
тайски Джъдзян) при вли-
ването й в Китайско море, 
е малко над 27 кв. км, за-
едно с двата малки остро-
ва – Тайпа и Колоан, свър-
зани със сушата с мостове, 
дълги между 2,5 и 4,5 км.

Ако погледнем  
назад в историята, 

ще открием, че в началото 
тази територия е само мал-
ко островче, където всеки 
метър земя е отвоюван с 
много труд от водния „кок-
тейл“ море-река, докато на-
края, през 17-и век, терито-
рията се свързва със суша-
та във вид на познатия ни 
днес полуостров.

Но в продължение на 
няколко века португалските 
пришълци успяват да пре-
върнат невзрачното рибар-
ско селище в крупен тър-
говски, бизнес и пристани-
щен център, като не забра-
вят, разбира се, за развле-
чението на гостуващите – 
главно големи казина и ва-
риетета, известни в целия 

Азиатски регион. 
Ето защо, преди да го-

ворим за културно-истори-
ческите паметници в този 
район на Китай, би тряб-
вало да споменем, че това 
и до днес е изключително 
подходящо място за бизнес 
туризъм, за запознаване с 
възможностите за търгов-
ски дела не само в специ-
алния административен ра-
йон, но и в цял Китай. За-
щото днес Макао е нераз-
делна част от територията 
на Китайската народна ре-
публика, така както е би-
ло през вековете и както 
би трябвало да бъде.

Що се отнася до 
класическия вид туризъм,
бихме искали да започнем с 
факта, че полуостровът е с 
изключително мек, субтро-
пичен и влажен климат и 
е благословена зона за лю-
бителите на слънцето, сил-
ната топлина и прохладата 
на морските води.

Иначе повечето от тери-
торията е активно застрое-
на и почти няма земеделски 
земи, пасища и гори. Но 
за сметка на това зелените 
площи заемат 22,4 процен-
та от общо взето равнин-
ната територия. Максимал-
ната височина над морско-
то равнище е едва 172,4 м.

Както навсякъде из ог-
ромен Китай, и тук, на по-
луострова, има много следи 
от хилядолетното присъст-
вие на човека. Най-стари-
те намерени следи от юж-
нокитайска култура, дати-
раща от 4-2 хиляди годи-
ни пр. н. е. са на остров 
Колоан – 3000 г. пр. н. е.  

М Площадът на сената
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най-добрите 500 азиатски 
търговски банки, включи-
телно банките “Тайфун” и 
“Сънхен”.

Живописният център на 
Макао като правило отразя-
ва симбиозата на европей-
ските и китайските култури 
и ценности. Осем области 
и двадесет и осем отделни 
обекти са обявени за кул-
турни ценности. Между тях 
може да споменем няколко 
португалски крепости, като 
най-стария фар в Китай и 
така нататък. Много от тях 

Центърът на Макао с 
впечатляващата сграда 

“Гранд Лишбоа”

с тесен пясъчен провлак, се 
превръща в истински полу-
остров. Построени са ма-
сивни каменни здания (кои-
то са запазени и до днес), 
мисионери изграждат пър-
вата болница, издигнати са 
катедралата „Сао Пауло“ и 
други интересни като архи-
тектура сгради. Навсякъде 
присъства и характерната 
португалска „синя декора-
ция“ – керамични плочки, 
изрисувани с флорални еле-
менти, т. нар. азулежу.

Когато пристигнете  
в Макао, 

ще ви посрещнат хора с ви-
сок културен потенциал: съ-
дете сами, от близо шесто-
тинхилядното население на 
полуострова 95% от мъжете 

и 88% от жените са грамот-
ни. Населението на Макао 
изповядва католицизъм, да-
оизъм и будизъм. В Макао 
се намират резиденцията на 
католическия епископ, ос-
вен държавните има и ка-
толически колежи.

Ако говорим за гъстота 
на населението, то Макао 
може да се конкурира ус-
пешно с един такъв прена-
селен урбанистичен център 
като Хонконг. Гъстотата на 
населението тук е най-ви-
соката в света – около 20 
хиляди души на един ква-
дратен километър. 

Административният цен- 
тър на Макао има населе-
ние от 223 хиляди души. 
Малките острови Тайпа и 
Колоан също са пренаселе-
ни. Голямата част от насе-
лението на полуострова са 
китайци, но също така има 
редица имигранти от Фи-
липините и други страни в 
Югоизточна Азия. Въпреки 
че португалският все още е 
официален език на терито-
рията на специалния адми-
нистративен район, то лич-
ностните и административ-
ните контакти се извърш-
ват предимно на китайски.

Макао е едно от най-го-
лемите отворени пристани-
ща в света, като освен това 
е мощен финансов център, 
известен със своите кази-
на, игрални зали, хиподрум, 
луксозни нощни клубове. 
На територията на специ-
алната административна 

област има трийсет и три 
казина. От 2010 г. хазартът 
носи повече от 70% от при-
ходите в местния бюджет.

Но Макао не разчита са-
мо на „бизнеса на късмета“. 
Тук се произвежда и изнася 
текстил. Текстилните пред-
приятия внасят до три чет-
върти от валутните печалби 
на областта. Също така ос-
новно производство са ри-
боловът, тютюневата про-
мишленост и др.

Налице е нарастваща-
та роля на Макао като фи-
нансов център. Тук работят 
Националната презокеан-
ска банка и Национална-
та банка на Китай. Има и 
20 други банки, които имат 
лиценз, 16 от които чуждес-
транни. В Макао са 5 от 

още през 2005 г. са включе-
ни в Списъка на ЮНЕСКО 
за световното културно на-
следство.

Заслужава да видите
кулата „Макао“.

Посетителите имат въз-
можността да се изкачат 
на 223 м височина и да се 
насладят на невероятни-
те гледки, които се откри-
ват от залата за наблюде-
ние. В нея има участъци със 
стъклен под, върху които 

можете да се престрашите 
да стъпите. Ако го направи-
те, ще се почувствате така, 
сякаш стъпвате по въздуха.

„Рибарски пристан 
Макао“

Рибарският пристан зае-
ма площ от 111,500 кв. м 
и представлява увеселите-
лен парк, но и не само, тъй 
като тук има още места за 
отсядане, магазини, ресто-
ранти и други забавления. 
В този развлекателен ком-
плекс посетителите могат 

да открият съвсем нови 
преживявания.

Къщата на мандарина
Тя е построена около 1869 
г. и е наследственият дом 
на Джен Гуанин. Строежът 
бил започнат от баща му, 
а по-късно къщата е раз-
ширена от неговите братя. 
Постройките и откритите 
пространства, които са из-
държани в различни архи-
тектурни стилове, се прос-
тират на площ от 4000 кв. 

м, а стаите са над 60 на 
брой. Мащабни частни до-
мове като този са рядкост 
в Макао.

Руини на катедралата  
„Св. Павел“

Руините на катедрала-
та „Св. Павел“ са една от 
най-известните забележи-
телности на Макао и от 
2005 г. са част от обекти-
те на ЮНЕСКО. Построе-
ни през 16-и в., колежът и 
катедралата, носещи име-
то на свети Павел, няколко 

пъти били изгаряли и отно-
во издигани. След послед-
ния пожар през 1835 г. ос-
танали само каменната фа-
сада и внушителното стъл-
бище, което води до нея. 
Днес фасадата е подсиле-
на с подпори от вътрешна-
та страна и това позволява 
на туристите да се изкачват 
до прозорците, за да видят 
отблизо каменните резби, 
както и да се полюбуват на 
панорамните гледки, кои-
то се откриват към града.

Площадът на  
златния лотос

На Площада на лотоса, на-
ричан още Площад на злат-
ния лотос, се намира голя-
мата скулптура на разцъф-
нал лотос. Тя е изработе-
на от позлатен бронз, те-
жи 6,5 тона, висока е 6 ме-
тра, а в диаметър дости-
га до 3,6 метра. Основна-
та част се състои от стъб-
ло, венчелистчета и плод-
ник и има общо 16 части. 
Разцъфналият лотос сим-
волизира вечното благоден-
ствие на Макао. В основа-
та на цветето има три ни-
ва от червен гранит, които 
са във формата на лотосо-
ви листа. Те символизират 
полуостров Макао и остро-
вите Тайпа и Колоан.

Площадът на сената 
Площадът на сената векове 
наред е бил център на Ма-
као и днес все още е по-
пулярно място, където се 
провеждат обществени съ-
бития и празненства. Близо 
до бившата сграда на сена-
та се намира храмът „Куан  
Тай“, който също напом-
ня за активното участие на 
местната китайска общност 
в градските дела и предста-
влява ясен пример за му-
лтикултурния характер на 
общността в Макао. Пло-
щадът е заобиколен от не-
окласически сгради в пас-
телни цветове, които създа-
ват хармонична средизем-
номорска атмосфера.

Руините на катедралата  
„Св. Павел“

Площадът на 
златния лотос
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тговорът на пър-
вия въпрос мо-
же да се обоб-
щи с ключови-
те думи „изклю-
чително важни“ 

и „трудни“. Вашингтон яс-
но признава, че отношения-
та между САЩ и Китай са 
една от най-важните двус-
транни връзки през 21-ви 
век. Всяка от страните има 
своя собствена история и 
политическа система. Двус-
транните дипломатически, 
икономически и стратеги-
чески отношения сега са 
изправени пред различни 
предизвикателства. Посол-
ството на САЩ в Китай 
има огромно влияние върху 
политиката на САЩ спря-
мо Китай не само върху из-
пълнителите, но и върху ос-
нователите на тази полити-
ка. Затова КНР се надява, 
че Гари Лок ще помогне на 
САЩ да опознаят  истин-
ски Китай и ще изиграе по-
ложителна и конструктив-
на роля за точното преда-
ване на „китайския глас“.

За Вашингтон предпос-
тавка за поддържане на 
връзките с Китай трябва да 

итуацията в Аф-
ганистан е в свет-
лините на про-
жекторите в све-
товен мащаб. 
След като експло-

зиите на летището в Кабул 
убиха близо 200 души, мно-
го държави осъдиха теро-
ристичните атаки. Изглеж-
да, че американските и ев-
ропейските страни са по-
стигнали консенсус относ-
но осъждането на смърто-
носните експлозии. Разли-
чията между тях по въпроса 
за Афганистан обаче трудно 
се прикриват, заключава в 
анализа си китайският ан-
глоезичен вестник „Глобъл 
таймс“.

След като Джо Байдън 
стана президент, САЩ и 
Европа засилиха коорди-
нацията. Това до голяма 
степен помогна за отстра-
няване на трансатлантиче-
ския разрив, причинен от 
администрацията на пре-
дишния американски пре-
зидент Тръмп. Но изглеж-
да, че проблемът с Афга-
нистан поглъща крехките 
резултати в тази посока. 
Това означава, че ситуаци-
ята в Афганистан се пре-
връща в ново бойно поле 

за голямо сътрудничество 
и за конкуренцията на си-
лите на САЩ и ЕС, кое-
то е тест за ефективност-
та на координацията меж-
ду САЩ и Европа.

Първо, САЩ и евро-
пейските страни не са по-
стигнали консенсус за из-
теглянето на войските от 
Афганистан. Когато Ва-
шингтон активно насърча-
ваше изтеглянето на аме-
риканските войски от Аф-
ганистан, някои европей-
ски държави имаха различ-
ни мнения. Например пре-
зидентът на Чешката репу-
блика Милош Земан наре-
че решението за изтегля-
не на войските от Афганис-
тан „предателство“ по вре-
ме на срещата на върха на 
НАТО през юни. В среда-
та на август Армин Лашет, 
германски консерватор, на-
рече изтеглянето на САЩ 
„най-големия провал, кой-
то НАТО преживя от осно-
ваването си“.

Второ, Европа и САЩ 
не постигнаха консенсус 
как да се справят с новия 
афганистански режим. Ка-
надският премиер Джъстин 
Трюдо нарече талибаните 
терористична организация 

О

С

„Глобъл таймс“: Посланикът на САЩ в КНР 
трябва да помогне за опознаването на Китай

Западът има различия за Афганистан

миналия месец Гари Лок официално започна работа като 
посланик на СаЩ в Кнр. Как СаЩ гледат на настоящите 
си отношения с Китай? Каква мисия ще изпълни Гари Лок 
на толкова важна позиция? отговор на тези въпроси дава 
англоезичният китайски вестник „Глобъл таймс“.

Страницата подготви 
Любомир МИхАйЛОВ

бъдат отношения на взаим-
но уважение и стратегиче-
ско доверие, споделяне на 
общи интереси и задълбо-
чаване на всестранно съ-
трудничество. Ако тези ос-
новни принципи не се спаз-
ват, тогава в китайско-аме-
риканските отношения със 
сигурност ще има повече 
конфликт, отколкото съ-
трудничество, догадки, от-
колкото взаимодействие, 
хладнокръвие, отколко-
то уважение. В този слу-
чай китайско-американски-
те отношения не само ще 

загубят своята конструктив-
ност, но дори могат да бъдат 
застрашени от влошаване.

Какъв е правилният път 
за китайско-американските 
отношения? Има няколко 
фрази по този въпрос, кои-
то могат да характеризи-
рат този път: взаимно ува-
жение, равенство и взаим-
но доверие, взаимна изгода 
и печеливша печалба, съв-
местно развитие. За разви-
тието на китайско-амери-
канските отношения е не-
обходимо да се вземе пред-
вид по-широката глобална 

перспектива. Необходимо 
е и да се придържаме към 
мислене, което е в крак с 
времето, трябва да се из-
хожда от стратегическата 
височина и от дългосрочна-
та перспектива. Двете стра-
ни трябва да се придържат 
към отговорна позиция по 
отношение на историята и 
бъдещето, да бъдат отговор-
ни пред народите си, а съ-
що и пред целия свят, из-
тъква „Глобъл таймс“.

Историята на развитие-
то на китайско-американ-
ските отношения показва, 
че когато две държави ус-
пешно решават въпроси, за-
сягащи интересите на две-
те страни, китайско-амери-
канските отношения се раз-
виват успешно и стабилно. 
В противен случай разно-
гласията между държавите 
не спират и дори се създа-
ва известно напрежение в 
отношенията.

Вашингтон трябва да 
разбере, че що се огнася 
до държавния суверенитет 
и териториалната цялост, 
Китай никога не се е от-
клонявал от своите принци-
пи и ще се придържа твър-
до към тях в бъдеще. Ки-
тайската страна се надява, 
че американската страна 
ще спази стриктно обеща-
нията си за съвместна за-
щита на двустранните от-
ношения.

Назначаването на бив-
шия американски минис-
тър на търговията за по-
сланик на САЩ в КНР 
предполага, че правител-
ството на САЩ придава 
голямо значение на разви-
тието на китайско-амери-
канските търговски и ико-
номически отношения. Ва-
жно предизвикателство за 
САЩ днес е да стимулират 
икономическия растеж и 
да намалят безработицата. 
За да се преодолее напъл-
но икономическият спад, е 
необходимо да се трансфор-
мира структурата на ико-
номиката и да се увеличи 
износът. Може да се пред-
види, че основното в бъде-
щата американска външна 
политика ще бъде разчита-
нето на азиатските страни, 
особено на развиващите се 
икономики. Това е добра 
възможност за по-задълбо-
чаване на китайско-амери-
канските икономически и 
търговски отношения.

След непрекъснатото ук-
репване на сътрудничество-
то между Китай и САЩ в 
търговската и икономиче-
ската сфера някои лесни за 
решаване въпроси като ця-
ло бяха разрешени, същест-
вуващите двустранни раз-
личия сега засягат по-се-
риозни проблеми, а игра-
та с интересите става все 
по-трудна.

Гари Лок, новият посланик на САЩ в КНР

и настоя за нови санкции. 
Американският президент 
Джо Байдън заяви, че ре-
шението за санкции срещу 
талибаните ще зависи от 
тяхното поведение. Париж 
също така постави пет усло-
вия за международно при-
знаване на афганистанско-
то движение. Берлин про-
веде преговори с талиба-
ните за среща на афганис-
танско-талибански сили в 
Германия, но решение не 
бе взето. След това, за да 
се справи светът по-добре 
с афганистанския въпрос, 
този въпрос трябва да бъ-
де включен за обсъждане 
и в рамката на ООН, и в 
платформата на Г-20.

Трето, има различни 

гласове в европейските 
страни и САЩ. Като на-
пример в Германия. Гер-
манският канцлер Ангела 
Меркел призна, че цялата 
международна коалиция 
„явно е подценила“ ско-
ростта на подобно разви-
тие. Опозиционни партии, 
сред които и лявата пар-
тия, разкритикуваха отго-
вора на позицията на гер-
манското правителство по 
Афганистан, обвинявайки 
го, че върши „позорна ра-
бота“. Остава по-малко от 
месец до изборите в Гер-
мания, по време на кои-
то Афганистан може да се 
превърне в рискова точка, 
която да повлияе на резул-
татите от вота.

Ситуацията в Афгани- 
стан засили различни гла-
сове на Запад. Афганистан-
ският въпрос не е само за 
регионалната сигурност, но 
и за бежанците, хуманитар-
ната помощ и по други те-
ми. Настоящата ситуация в 
Афганистан доказва, че „по-
литиката, приета от външ-
ните сили с цел да нала-
гат своите политически мо-
дели на други държави, не 
работи“, както посочи ру-
ският президент Владимир 
Путин.

Като цяло ЕС играе ро-
лята на „последовател“ на 
САЩ по афганистанския 
въпрос. Съюзът не е раз-
вил роля, независима от 
Вашингтон. Но различни-
те мнения на Запад повече 
или по-малко предполагат 
различия между Европа и 
САЩ. Те включват крити-
ките на ЕС срещу Байдън, 
както и съмнения за лидер-
ството на САЩ. Следова-
телно според някои евро-
пейски страни Европа тряб-
ва да засили способността 
си да поддържа стратегиче-
ска автономия както по по-
литическите, така и по во-
енните въпроси. 
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рез първата половина 
на годината потребле-
нието на пазара за ма-
шини постепенно се 
възстановява, а произ-
водството и основните 

показатели на сектора показват 
устойчивост. Стойността на изно-
са на машини е над очакваното, 
напредък отбелязва самостоятелно 
разработеното в страната оборуд-
ване от висок клас, става ясно от 
данни на Китайската федерация на 
машиностроителите (КФМ).

Уън Линхао, вицепрезидент на 
компания от Нинбо за производ-
ство на автомобилни части, кои-
то се изнасят за европейския па-
зар, обяснява: „Износът ни на ва-
куумните помни, които са наша 
собствена разработка и се радват 
на добър пазар в Европа, се уве-
личи два пъти в сравнение с ми-
налата година“.

Вицепрезидентът на КФМ Чън 
Пин посочва, че благодарение на 
ефективния контрол на епидеми-
ята и бързото възстановяване на 
производството обемът на външна-
та търговия в сектора на машино-
строенето е надвишил очаквания-
та. Данните сочат, че през първата 
половина на годината общият обем 
на износа и вноса е бил 491,72 ми-
лиарда долара, което представля-
ва увеличение с 36% на годишна 
база. Обемът на износа е рекорд-
ните 311,66 милиарда долара, кое-
то е и ръст от 40%.

Според Чън Пин износът на 
автомобилни части, строителни 

П

Износът на машини през първото полугодие е 
надвишил очакванията

10% на годишна база. 
„Производството на промиш-

лени роботи нараства със 70% на 
годишна база. Например робо-
ти за почистване, разработен от 
компанията „Синджун“, се при-
лагат успешно във ВЕЦ, с което 
се промени традиционният мо-
дел за почистване там“, обясня-
ва Чън Пин.

На провелото се неотдавна за-
седание на Политбюро на ЦК на 
ККП бе поставен акцент върху не-
обходимостта държавата да насър-
чава компаниите да увеличават ин-
вестициите си в технологични ре-
конструкции, иновации и устой-
чивост на индустриалната верига 
и веригата за доставки, да заси-
лят фундаменталните изследвания 
и ускорят разрешаването на про-
блемите, свързани с придобиване 
на ключови технологии. 

В тази връзка заместник-минис-
търът на промишлеността и инфор-
мационните технологии Син Гу-
опин посочи, че интелигентното 
производство е приоритет за теж-
ката промишленост и машиностро-
енето и правителството ще рабо-
ти както за тяхната трансформа-
ция, така също те да бъдат по-ин-
телигентни и екологични.

Според прогноза на Китайска-
та федерация на машиностроите-
лите през 2021 г. се очаква добаве-
ната стойност, приходите и печал-
бите на китайското промишлено 
производство да нарастват с 6% на 
годишна база, а обемът на вноса 
и износа да бъде рекордно висок.

пазарният дял на нейните кранове 
се увеличи значително през първа-
та половина на годината“, обяснява 
Чън Пин. Той подчертава специ-
ално напредъка в разработката на 
оборудване от висок клас, пример 
за което е пускането в експлоата-
ция на първия енергоблок на ВЕЦ 
„Байхътан“ на река Дзиншадзян с 
капацитет 1 милион киловата.

Благодарение на дигиталните 
технологии и изкуствения интелект 
способностите на машиностроител-
ния сектор да отговаря и се адап-
тира към промените в търсенето 
на оборудване от различни отрасли 
непрекъснато се повишават. При-
ходите на сектора за роботи и ин-
телигентно машиностроене са се 
увеличили с 30%, а печалбата – с 

машини и нисковолтово електриче-
ско оборудване се е увеличил види-
мо, а местните компании предпри-
емат различни мерки за навлизане 
и на международния пазар. „На-
пример интелигентните камионет-
ки за мини на компанията „Шан-
хъ Джънън“ се продават добре в 
Индонезия, благодарение на кое-
то общият обем на износа на ин-
телигентно оборудване на компа-
нията се е увеличил с 90% на го-
дишна база. 

Друга фирма „Джунлиен Джун- 
къ“, произвеждаща кранове, пре-
доставя на клиентите си също ком-
плексни услуги за подбор на под-
ходящи продукти, транспорт, мит-
ническо оформление, проверка от 
трета страна, обучение. В резултат 

рез тази годи-
на средните и 
малките пред-
приятия в сфе-
рата на нови-
те технологии 

и продукти, които залагат 
на иновативност и висока 
степен на специализация, 
се оказаха в центъра на 
вниманието както на па-
зара, така и на правител-
ствените политики за на-
сърчаване на развитието. 
На заседание на Политбю-
ро на ЦК на ККП бе посо-
чена нуждата от засилване 
на технологичните инова-
ции и устойчивостта на ин-
дустриалната верига и ве-
ригата за доставки, разви-
тие на средните и малките 
предприятия за разработка 
и производство на специал-
но и прецизно оборудване. 
Експерти считат, че бързо-
то развитие на тези фирми 
се е превърнало във важна 
сила в разрешаване на про-
блемите, пречещи на разви-
тието и недостатъците във 
веригата за доставки.

На провелото се неот-
давна изложение за сред-
ни и малки предприятия в 
сферата на новите техноло-
гии и продукти, които зала-
гат на иновативност и ви-
сока степен на специализа-
ция, бяха представени по-
следните разработки с ре-
дица приложения като ро-
боти, детектори за живот, 
тест за нуклеинова кисели-
на, които се използват в по-
вече от 160 страни по света.

Уан Хун, представител 
на компания за производ-
ство на части за автомо-
били с водородно гориво, 
заяви, че провинция Гуан-
дун си е поставила за цел 
да отглежда водещи компа-
нии на световно ниво в тяс-
но специализирани техно-
логични сектори. „Събира-
нето на висококвалифици-
рани кадри за технологична 
развойна дейност се радва 
на подкрепа от провинци-
ята. През 2019 г. продаж-
бите ни се увеличиха със 
100% в сравнение с 2018 г.“,  
обяснява той

През първата половина 
на настоящата година при-
ходите и печалбите на сред-
ните и малките предприя-
тия са се увеличили съот-
ветно с 10,5% и 20,4% на го-
дишна база, което е пове-
че от нивото преди епиде-
мията от COVID-19. В Ки-
тай има над 40 000 подоб-
ни фирми, ангажирани със 
специализирани, прецизни 
и нови сектори, 4762 от тях 
са се превърнали в „малки 
гиганти“.

Джан Юндзюн от Меж-
дународния център за ико-
номически обмен казва: 
„През първата половина 
на годината компаниите, 
работещи в разработката и 
производството на специа-
лизирани и прецизни тех-
нологични продукти може 
да се каже, че отстраниха 
някои недостатъци, породе-
ни от модела на икономи-
ческо развитие и индустри-
алната верига. Те изиграха 
водеща роля за укрепване 
на икономическото възста-
новяване на Китай“.

П

Средните и малки предприятия  
за специални и прецизни 
технологии - двигател за 
висококачественото развитие 

Ключът към развитието 
на тези компании са ино-
вациите и за тази цел от 
началото на годината дър-
жавата е отпуснала 10 ми-
лиарда юана в подкрепа на 
„малките гиганти“. Една от 
възползвалите се е фирма 
за производството на вери-
ги за мотоциклети от град 
Циндао, която е приклю-
чила неотдавна дигитална-
та трансформация на ця-
лостната си производстве-
на система и е включена в 
платформа за промишлен 
интернет. 

Дзин Лидзюн, служи-
тел на компанията, обяс-
нява, че преди за произ-
водството са били необхо-
дими 72 часа, докато в мо-
мента това време е съкра-
тено на 10 часа, а 99,5% от 
продукцията им отговаря 

на стандартите. „Дигита-
лизацията и въвеждането 
на интелигентни техноло-
гии ускори иновативното 
ни развитие“, категоричен 
е той.

Наскоро министерства-
та на промишлеността и 
информационните техно-
логии, на финансите и още 
няколко ведомства публи-
куваха насоки за ускорено 
подготвяне и развитие на 
конкурентоспособни ком-
пании в машиностроене-
то, в които се излага идея-
та за фокусиране на държа-
вата върху важни отрасли 
и насърчаването на „мал-
ки гиганти“ да се превър-
нат във водещи междуна-
родни играчи. Целта е до 
2025 г. да се оформят хи-
ляди подобни компании в 
различни сектори.
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хранителни стоки напри-
мер са емоционална хра-
на, от която човек се нуж-
дае точно толкова, колкото 
от тази в чинията му. Уве-
личете адреналина в жи-
вота. Ако не ви достигат 
емоции и преживявания, 
не се бойте да се впуснете 
в някоя авантюра, за коя-
то мечтаете отдавна. Ис-
ка ви се да скочите с па-
рашут? Сега е времето да 
го направите! Имате жела-
ние да се научите да тан-
цувате? Днес е най-добри-
ят ден да започнете.

Повече красота  
в живота

Напълнете живота си с 
красота. „Липсата на кра-
сота може да предизвика 
заболяване. Чувствител-
ните към естетиката хора 
изпадат в депресия и дис-
комфорт, когато попаднат 
в грозна среда. Животът в 
неприятна атмосфера с ло-
шо обкръжение е патоге-
нен фактор“, уверен е пси-
хологът Ейбрахам Маслоу. 

Малките неща формират 
нашето отношение към жи-
вота. Непланираното посе-
щение на концерт, прият-
ната музика в слушалки-
те, чистотата и уютът в до-
ма, любовта и внимание-
то от страна на близките 
ни – всеки от тези факто-
ри повишава самооценка-
та и понижава вероятност-
та от преяждане. Проявете 
обич към себе си и в замя-
на светът ще ви отговори 
с любов!

Повече удоволствие от 
малките порции

Няма никаква връзка 
между консумираното ко-
личество храна и вкуса на 
ястието. Понякога наисти-
на е трудно да се устои на 
предизвикателството да се 
поръча голяма порция от 
любимата храна. Но не би-
ва да вярваме на илюзия-
та, че това ще ни направи 
щастливи. Единственият 
резултат ще са натрупани 
повече килограми. Дори и 
да се почувствате по-добре 

збавянето от из-
лишните кило-
грами изглеж-
да сравнително 
лесно, особе-
но в началото. 

По-трудното обаче е да се 
запази резултатът. За да се 
постигне тази цел, според 
диетолозите трябва да се 
изгради правилно отноше-
ние към храната. Ето как-
во съветват те.

Не се измъчвайте
Много често при силно 

емоционално напрежение 
човек рухва и започва да 
преяжда. В такива момен-
ти трябва да се даде сво-
бода на емоциите и да не 
се правят опити за потис-
кането им. Негативните 
емоции също са чувства 
и нездравословната храна 
няма да помогне за спра-
вянето с тях. Експертите 
препоръчват преди хране-
не да си спомним или раз-
кажем на околните за по-
не един приятен факт или 
събитие. Проучванията до-
казват, че това правило зна-
чително понижава необхо-
димостта от консумиране 
на повече храна.
Спрете да делите храната 
на разрешена и забранена

В повечето диети се за-
бранява консумацията на 
редица храни, например 
шоколад, сандвич със са-
лам, сладолед, хлебни из-
делия. Въпреки това обаче 
много хора не издържат на 
напъна, прекъсват диетата, 

освирепели се нахвърлят на 
забранената храна и започ-
ват да качват килограми. В 
книгата си „Отслабването 
започва от главата“ психо-
терапевтът Жерар Апфел-
дорфер съветва храната да 
не се разделя на забране-
на и разрешена. Всеки про-
дукт според него може да 
бъде източник на положи-
телни емоции и полезни ве-
щества. Вкусните и кало-
рийни десерти не са чак 
толкова вредни както отбе-
лязват диетолозите. Слад-
ките неща обаче трябва да 
се консумират след основ-
ното ястие. Още по-полез-
но обаче е да се наблюда-
ват чувствата. Не забравяй-
те, че по-голямата порция 
сладко няма да направи 
живота ви по-сладък. Ако 
не успявате да се сдържи-
те, анализирайте поведе-
нието си и проверете как-
во в крайна сметка ви под-
тиква към преяждане.

Емоционалната храна 
също е важна

Всеки човек има нужда 
от общуване с близки хора, 
нови запознанства, положи-
телни впечатления и обща 
удовлетвореност от живо-
та, особено ако е на диета. 
Ограниченията в хранител-
ния режим в крайна сметка 
са вид стрес. Според психо-
лозите липсата на социал-
ни контакти е една от ос-
новните причини за преяж-
дането. Разговорът с при-
ятел или размяната на ня-
колко думи с продавача на 

Отношението 
към храната 
е по-важно от 
диетите

ЗдрАве

И

ного хора в на-
ши дни са из-
правени пред 
различни нераз- 
положения, осо- 
бено младото 

поколение, и трябва да се 
борят със замърсяването на 
въздуха, напрежението на 
работното място и нездра-
вословния начин на живот. 
Докато западната медици-
на изписва различни лекар-
ства за лечението на боле-
стите, източната се опитва 
на първо място да предпа-
зи появата им. 

Всяка китайска билка 
има различно въздействие 
върху организма и се бо-
ри със специфичен здравен 
проблем. Ето няколко от 
най-популярните:

1. Лилиум 
е любимо цвете на мно-
зина заради красивите си 
и ароматни цветове. Но 

М
Популярни билки за добро здраве

източната медицина цени 
лечебните свойства на изсу-
шените му корени. Те под-
силват стомаха и далака, из-
чистват излишната влага, 
овлажняват белите дробо-
ве и облекчават кашлицата. 

Но хората, които имат непо-
носимост към студа, е по-
добре да ги избягват.

2. Мента 
е популярна билка за лято-
то. Тя се използва като деко-
рация на десерти, за студени 

напитки и ястия. Що се от-
нася до лечебните й свой-
ства, тя облекчава болка-
та, справя се със сърбежа 
и високата температура, из-
чиства гърлото, разхлажда 
в летните горещини.

3. Корени  
полигонум 

са известни със свойство-
то си да възвръщат цвета 
на побелялата коса и да я 
подхранват. Освен това за-
реждат с енергия. Но бъ-
дете внимателни с количе-
ствата, защото, ако прека-
лите, това ще се отрази на 
черния дроб.

4. Шафран 
е близък по лечебни свой-
ства до китайската ангели-
ка, но с по-широк спектър 
на действие. 

Освен че подобрява кръ-
вообращението и регулира 
менструацията, той разкра-
сява и зарежда с енергия. 

Но употребата му по време 
на бременност е забранена.

5. Китайска ангелика 
е популярна женска билка, 
защото помага при различ-
ни гинекологични пробле-
ми. Тя подхранва кръвта, 
регулира менструалния ци-
къл и облекчава болката.

6. Сушени пъпки на 
хемерокалис 

намаляват серумния холес-
терол, чиито високи нива 
могат да доведат до забо-
лявания на средна възраст. 

Те са добра превенция 
срещу болестите.

7. Дренки 
В Китай вярват, че ако но-
сят дрян, ще се предпазят от 
епидемии. Освен това той 
помага при болки в колене-
те и гърба, замайване, шум 
в ушите, импотентност, чес-
то уриниране, недостиг в 
черния дроб и прекомерно 
изпотяване.

емоционално след огромна-
та чиния пържени карто-
фи, това със сигурност е са-
мо илюзия. Човекът, както 
и други животни, е скло-
нен да консумира възмож-
но най-калоричната храна. 
Има и друго правило. Кол-
кото по-често ядем мазно и 
пържено, толкова по-мал-
ко удоволствие ни доставя 
то. Зависимостта от кало-
рийна храна е пристрастя-
ваща. Колкото продължа-
вате да ядете, толкова пове-
че ви харесва мазно и слад-
ко. Трябва да преосмислим 
отношението си към хра-
ната. По-добре да изберем 
малък, но изискан десерт, 
отколкото огромна порция 
нещо неизвестно, но изклю-
чително сладко. Ритуали-
те ще помогнат за създава-
нето на навика. Опитайте 
се да започнете с по-малка 
порция. След като я изяде-
те изчакайте 10-15 минути 
и ако все още сте гладни, 
добавете още малко. Слу-
шайте тялото си и то ще 
ви се отблагодари за това.
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Бързото развитие на „интелигентни 
домове“ променя средата за живот

Мечтата на един директор  
на селско училище

Леголенд в Китай

момента „Интер-
нет на нещата“ е 
в преходен етап 
от първоначално 
към експлозивно 
развитие. Компа-

ниите за мобилни телефо-
ни, интернет, телекомуни-
кационните оператори и 
традиционните производи-
тели на домакински уреди 
засилват връзките помежду 
си, за да разширят използ-
ването на интелигентни ус-
тройства, които ще тран-
сформират домовете и офи-
сите на бъдещето.

През последните години 
концепцията за „интелиген-
тен дом“ е сред най-попу-
лярните на китайския па-
зар. Това са жилища, които 
използват свързани с интер-
нет устройства, позволява-
щи дистанционно управле-
ние, наблюдение на уреди 
и системи, както и автома-
тизация на почти всичко в 
дома. Чрез приложения на 
смартфоните човек може 
да контролира интелигент-
ните устройства в дома си 

езултати от из-
пити, процент на 
прием в учили-
щето... Това са са-
мо част от неща-
та, за които мно-

го китайски директори на 
начални и средни учили-
ща са загрижени. Начал-
ното училище „Чъмин“ в 
окръг Жундзян, провинция 
Гуейджоу, обаче има един 
„нетипичен“ директор, Ян 
Чануън, който е най-загри-
жен, децата да бъдат щаст-
ливи, особено на футболно-
то игрище.

Начално училище „Чъ-
мин“ има стогодишна ис-
тория. Открито е още през 
династия Цин като частно 
училище, след което ста-
ва Национален педагоги-
чески колеж на провинция 
Гуейджоу.

Ян Чануън е роден в 
Жундзян и следва педаго-
гическа специалност в град 
Кайли от 1989 г. Студенти-
те по педагогика по онова 
време е трябвало да учат 
всякакви предмети, което 
помага на Ян Чануън да 
формира широки интереси.

Като наследник на пев-
ческото творчество на ет-
носа дун – нематериално 
културно наследство, Ян 
създава музикална група, 
на която е и вокалист. Той 
харесва калиграфия и оби-
ча да пише песни. Напи-
сал или композирал е по-
вече от 100. Ян също така 

зграждането на 
най-големия в 
света увесели-
телен парк Ле-
голенд започ-
на в китайския 

град Шънджън, съобщи 
компанията майка Merlin 
Entertainments.

Разположен на полу-
остров Дапън в източния 
край на града, Леголенд 
Шънджън ще бъде първи-
ят международен курорт, 
базиран на интелектуал-
на собственост, в района 
на Големия залив (Гуан-
дун-Хонконг-Макао). 

Той ще се простира 
на площ от приблизител-
но 580 000 кв. м, а Merlin 
Entertainments притежава 
ексклузивни права за не-
говото опериране. Компа-
нията в момента управля-
ва девет Леголенд курорта 
по целия свят. 

Неин местен парт-
ньор ще е компанията 
Hazens Holdings. Служи-
тели от правителството 

на Шънджън и управата 
на новия администрати-
вен район Дапън, заедно 
с представители на Merlin 
Entertainments, The LEGO 
Group и Hazens Holdings са 
участвали в церемонията 
по старта на строежа на 
26 август. 

Зигфрид Бьорст, гене-
рален мениджър на Лего-
ленд Шънджън, е подчер-
тал в речта си по време на 
мероприятието, че курор-
тът ще включва нови те-
матични зони, вълнуващи 
шоу програми.

Общите инвестиции по 
проекта вероятно ще над-
хвърлят 7 милиарда юана 
(1,08 милиарда долара), а 
паркът се очаква да отвори 
врати през 2024 г. Тук ще 
бъдат изградени най-голя-
мото кино Леголенд, с над 
1000 места, както и най-го-
лемият аквапарк Леголенд 
и три тематични Лего хо-
тела, с над 1000 стаи.

на досегашния живот. На-
пример работата от дома се 
разширява с огромни тем-
пове, като наскоро „Гугъл“ 
съобщи, че ще разреши на 
над 8000 негови служите-
ли да работят от домовете 
си, макар че заплатите им 
ще спаднат с до 25%.

Ще продължи и надграж- 
дането на традиционните 
домакински уреди с инте-
лигентни функции, а попу-
ляризирането им ще насър-
чи развитието на онлайн 
пазаруването, онлайн обу-
чението и други услуги, 
които могат да се вършат 
или потребяват от дома.

При интелигентни-
те тонколони и телевизо-
ри най-търсени са тези с 
комплексни характерис-
тики. Например на паза-
ра на интелигентни тонко-
лони Tmall Elf заема 37%, 
„Сяоми“ – 31%, а „Бейдоу“ 
– 24%. При смарт телевизо-
рите най-предпочитани са 
„Сяоми“, Hisense, Skyworth, 
TCL и Haier, а на пазара на 
дронове DJI винаги е бил 
доминиращият играч.

свободно и от всяка точка 
в него. Пазарното търсене 
насърчава производители 
като „Сяоми“ и „Хуауей“ 
да продължават да си съ-
трудничат с интернет ком-
паниите и телекомуника-
ционните оператори.

Мащабът на потребител-
ския пазар и сценариите за 
приложение непрекъснато 

се разширяват, обхващай-
ки не само домовете, но съ-
що така шофиране, здраве, 
образование и забавления.

Домашният уют е нещо, 
към което всеки се стре-
ми и той е свързан глав-
но с четири категории: ин-
телигентно електричество, 
интелигентни забавления, 
интелигентна кухня и баня 

и интелигентна сигурност. 
Епидемията от новия ко-
ронавирус и развитието на 
работата и ученето от дома 
откриват нови възможнос-
ти за растеж.

Почти във всеки аспект 
от живота, в който техно-
логията е навлязла в до-
машното пространство, тя 
се превръща в алтернатива 

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

е включил хобитата си в 
всекидневното обучение и 
живота на учениците. На-
пример известната музи-
кална група „Златна ци-
када“ на училището не са-
мо се е качвала на сцена в 
Пекин, Шанхай, Гуанджоу 
и други големи градове на 
страната, но също така и 
във Франция.

След приключването на 
учебните занятия в 4:30, сле-
добед, учениците могат сво-
бодно да избират различни 
часове по интереси, вклю-
чително традиционна кул-
тура на етноса дун, живо-
пис, калиграфия и народ-
ни музикални инструменти. 
Кампусът също има обосо-
бено участък, където учени-
ците могат да засаждат зе-
ленчуци и цветя под ръко-
водството на учители като 
част от трудовата практика.

Най-любимият спорт 

на Ян Чануън е футболът. 
„Нашата футболна сре-
да в Жундзян е много до-
бра. Сега в окръга има 29 
частни аматьорски отбора, 
а всеки уикенд има мачо-
ве. През 2015 г. сформирах 
отбора „Стари момчета“, 
който спечели Купата на 
Футболната асоциация на 
окръга миналата година...“

„Правителството също 
подкрепя много футбо-
ла. Например всички фут-
болни стадиони в окръга, 
включително в училища-
та и окръжните стадиони, 
не са заключени и са от-
ворени за хората безплат-
но“, каза Ян Чануън.

Ян Чануън се надява да 
предаде радостта от футбо-
ла на децата от начално-
то училище, където през 
2015 г. е създаден мъжки 
футболен отбор, а през май  
2017 г. и женски.
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Иновациите привличат повече 
посетители в музеите

М
узеите са част 
от живота на 
съвременните 
китайци, кои-
то с готовност 
споделят свои-

те впечатления след всяко 
посещение. Днес съществу-
ват модерни начини за по-
сещение на музеите. Посе-
тителите разглеждат изло-
жените в тях експонати по 
различен начин – някои си 
водят записки, други слу-
шат обясненията на екскур-
зовода, трети търсят допъл-
нителна информация на те-
лефоните си, снимат се за 
спомен и т. н. Дунмайин 
става известен със сним-
ките си на културни релик-
ви от посещенията си в му-
зеите. В момента той има 
около 4 милиона последо-
ватели в социалните мре-
жи. Много от тях са на мне-
ние, че неговите снимки са 
динамични и разказват за 
вълшебния свят на музеи-
те, от който се интересуват 
все повече хора.

Дунмайин е посетил 
над 200 музея, направил е 
около 500 хиляди снимки 
и може да разказва мно-
го за експозициите в тях. 
За себе си казва, че е са-
мо един обикновен турист, 
който обича музеите, както 
и да публикува снимки, за 
да могат и тези, които не 
са ги посещавали, да се за-
познаят с тях. За него това 
е вид забавление. Всеки уи-
кенд Дунмайин обикнове-
но прекарва около два ча-
са с фотоапарата си в ня-
кой музей.

Друг любител на му-
зеите е У Къдзие, учен от 
Изследователския център 
по история и география на 
университета Фудан. Той 
също е посетил най-мал-
ко 200 музея. През 2015 г. 
остава силно впечатлен от 
картините и калиграфия-
та на Древен Китай. „То-
гава огромно впечатление 
ми направиха две древни 
картини. Излязох от уни-
верситета в 6 ч. сутринта 
и три часа чаках на опаш-
ка, за да разгледам излож-
бата. Бях много изморен, 
но си струваше.“

Много любители на му-
зеите обикалят страната. 
Според У Къдзие така най-
добре може да се разберат 
местната история и култу-
ра, обичаите и традиции-
те. Експозициите не само 

регистрираните музеи в Ки-
тай се е увеличил от 4692 на  
5788, което е ръст от 23,4%. 
През 2020 г. музеите са ор-
ганизирали над 29 хиля-
ди изложби и над 25 хи-
ляди образователни меро-
приятия. Въпреки ограни-
чението за броя на посети-
телите заради епидемията, 

Да нарисуваш очи на дракона
оследното до-
косване на ав-
тора до негова-
та творба я пре-
връща в неза-
бравим шедьо-

вър. Понякога обаче стреме-
жът към пълно съвършен-
ство може да доведе до за-
губата на нещо. 

Какво би се случило, 
ако помолиш художника да 
направи картината си още 
по-перфектна, като нарису-
ва очи на дракона? Ето как-
во разказва една древна ки-
тайска история.

Някога в царство Лян 
живял известен художник 
на име Джан Сънйоу. Вед-
нъж той нарисувал четири 
дракона на стената на един 
манастир. Те били толко-
ва изящни, че изглеждали 
като живи. Насъбралата се 
тълпа обаче била в недо-
умение защо нито един от 
тях няма очи. Джан Сън-
йоу с много сериозен израз 
на лицето им казал: „Това 

П

е много важен рисунък. 
Ако го добавя, дракони-
те ще отлетят“.

Хората се разсмели 
в един глас, защото ре-
шили, че художникът 
се шегува, и продължи-
ли да настояват. Тогава 
Джан Сънйоу нарисувал 
очи на два от дракони-
те. Още не оставил чет-
ката, и се случило чу-
до – те с гръм и трясък 
се издигнали в небето и 
отлетели. Всички били 
удивени от видяното и 

започнали да се кланят 
на художника.

Китайците използват 
идиома „Да нарисуваш 
очи на дракона“, когато 
в творба или при разго-
вор се добавят няколко 
думи или изречения от 
ключово значение. Тога-
ва, също като дракони-
те в историята, творба-
та или словото изведнъж 
оживяват, като по този 
начин се попада в целта 
или смисълът става още 
по-дълбок.

Какво е открито в позлатения съд с 
инкрустирани папагали от династия тан? 
Има ли тоалетни в гробницата от династия 
Хан в Инан? Как е възстановен стенописът 
„Сюену“ в гробницата на Хан Сиу, който е бил 
увреден от иманяри? Любител на музеите с 
никнейм „дунмайин“ привлича вниманието на 
интернет потребителите с отговорите на 
тези въпроси и със снимки, които разказват 
за историята и културните реликви.

разказват за културата, но 
и събуждат интереса на по-
сетителите към историята 
на страната.

Чън Сици също обича 
да прекарва свободното си 
време в музеите. Тя пред-
почита първо да разгледа 
най-важните и специални 
изложби. Според нея, кога-
то на културните реликви 
се гледа с разбиране, усе-
щането е различно. 

Много любители на му-
зеите са готови да разка-
жат своите впечатления и 
по всякакъв начин да събу-
дят интереса на останали-
те. Миналата година Дун-
майин започва сътрудни-
чество с няколко музея и 
чрез видеоклипове разка-
за различни истории. 

Например как пещери-
те Лунмън са били „пре-
местени“ в музей, показа 
отблизо погребалното об-
лекло на майката на им-
ператор Тунджъ от дина-
ситя Цин и др. Освен раз-
криването на различни тай-
ни за музеите Дунмайин по 
умел начин коментира да-
ли древните технологии са 
били удобни за използва-
не. Дори показва копие на 
древна сламена чаша и как 
се пие сок от нея. В свое-
то видео той се шегува, че 
принципът за използването 
й дава нови идеи за замя-
ната на пластмасата днес с 
екологични материали. То-
ва негово видео привлича 
вниманието на много хора.

У Къдзие е гид добро-
волец в музея на провин-
ция Джъдзян. „Всеки път 
се чувствам горд, когато 
видя, че посетителите се 

Много от музеите в Ки-
тай в момента непрекъсна-
то правят нововъведения, 
за да задоволят нуждите на 
посетителите. Джу Яжун е 
с над 20-годишен опит ка-
то музеен служител. Той е 
свидетел на големите про-
мени, като организиране-
то на виртуални изложби, 
подготовката на радио дра-
матизации и нов дизайн на 
сувенирите. 

Много музеи вече имат 
по-широка гледна точка, 
когато подготвят изложби 
за чужбина. Су Дан е за-
местник-директор на Арт 
музея към университета 
„Цинхуа“. 

Той е и професор във 
Факултета по изкуствата. 
Според него китайските му-
зеи са постигнали бърз на-
предък през последните го-
дини не защото се е уве-
личил толкова много бро-
ят им, а по-скоро защото 
се е повишило качеството 
на изложбите. В епохата на 
глобализация обменът меж-
ду местните и чуждите му-
зеи расте. Особено в голе-
мите китайски градове мо-
гат да се видят все повече 
изложби, свързани с исто-
рията, както и културни ар-
тефакти и съвременно мо-
дерно изкуство.

Всъщност вниманието 
на добрите музеи винаги е 
насочено към посетителите 
и обратно – повечето посе-
тители и по-голямото раз-
нообразие са залог за по-до-
брото бъдеще на музейно-
то дело.

Стари китайски мъдрости

интересуват много от ис-
торията и културните ре-
ликви.“ Доброволците като 
У Къдзие стават все пове-
че. Те са основната връзка 
между посетителите и му-
зеите и привличат повече 
туристи. Така и музеите се 
доближават все по-вече до 
посетителите.

Според официална-
та статистика през 13-
та петилетка броят на 

интересът към тях не е на-
малял. Според последните 
статистики те са били по-
сетени от 540 милиона ду-
ши, 130 милиона от които 
са били непълнолетни.

Заместник-директорът  
на музея „Сансиндуей“ в 
провинция Съчуан Джу 
Яжун споделя, че преди 
повечето от посетители-
те им са били образовани 
хора, предимно на средна 

възраст. „В момента обаче 
идват все повече младежи 
и родители с деца, обръща 
се все по-голямо внимание 
на знанията и културата. С 
увеличаването на посетите-
лите изискванията към нас 
също растат. Затова чувст-
ваме своята отговорност и 
сме по-мотивирани.“
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Китай е първи по медали на 
Параолимпийските летни игри в Токио

Новите спортове на Олимпийските 
игри в Токио добиват популярност

итай спечели още 8 злат-
ни медала, за да остане на 
първо място в класиране-
то по медали на Парао-
лимпийските игри в То-
кио, съобщи англоезични-

ят китайски вестник „Чайна дейли“. 
Дни преди края на състезанията, са-
мо за един ден, китайските парао-
лимпийци спечелиха още осем злат-
ни медала, запазвайки първото мяс-
то на КНР в класирането с 62 злат-
ни и общо 132 медала. Великобри-
тания остава на второ място с общо 
80 медала, от които 29 златни, а Ру-
сия е на трето място с общо 74 ме-
дала, от които 25 златни.

Китайската ветеранка Джан Лян- 
мин спечели своя трети параолим-
пийски златен медал във финала за 
жени по хвърляне на диск с нов све-
товен рекорд от 40,83 м. 

„Наистина съм щастлива, че от-
ново съм шампион! Тренировките 
дадоха резултат. Подкрепата на мо-
ите приятели и треньора ми помог-
на да спечеля златото“, каза Джан.

При тласкането на гюле за же-
ни Дзоу Лидзюен прибра златото с 
9,19 м, като повиши собствения си 
световен рекорд от 8,82 м, докато 
Лиу Ли постави нов световен рекорд 
от 12,97 м в същата дисциплина за 
мъже, подобрявайки собствения се 
световен рекорд от 12,05 м, поста-
вен през 2019 г.

Междувременно Джоу Джаоциен 
спечели златото на 1500 м за жени, 
а Дзян Фънфън стана шампион на 
400 м за жени.

В стрелбата с лък китаецът Хъ 
Дзихао спечели втория си златен 
медал от Параолимпийските иг-
ри в Токио 2020 в индивидуалното 

о време на Оли- 
мпийските игри 
в Токио новите 
спортове се рад-
ваха на голям 
интерес от пуб-

ликата. На тазгодишната 
олимпиада участваха мно-
го млади спортисти в но-
ви състезателни спортове, 
които са по-модерни. 

Според данни от видео 
платформата TikTok сред 
олимпийските спортове 
скейтбордът заема четвър-
тото място по брой харес-
вания, а сърфът седмото 
място. 

Скейтборд, сърф, скално 
катерене, карате и софтбол 
се превърнаха в нови дис-
циплини на Олимпиадата 
в Токио 2020 г. На 25 юли 
„Ройтерс“ написа: „Скейт-
бордът за първи път се ка-
чи на олимпийската сце-
на, а с уличния скейтборд 
за мъже започна четири-
дневната олимпийска над-
превара“.

Най-голям принос за богатата китайска колекция от награди на 19-ата лятна 
параолимпиада направиха лекоатлетите и лекоатлетките на КНР, които счупиха 

няколко световни рекорда в различните дисциплини 

В края на 50-те години 
на миналия век скейтбор-
дът бе един от новите спор-
тове. Половин век по-къс-
но той се превърна не са-
мо в любим за младежи-
те, но и в цяла улична кул-
тура, оказала силно влия-
ние върху редица сфери от 
живота от модата до изку-
ството.

От 3 до 6 август се про-
ведоха първите в история- 

та състезания по скално ка-
терене на Олимпийски иг-
ри. През 2024 г. в Париж 
той ще остане в официална-
та програма, броят на злат-
ните медали ще се увеличи 
от 2 в Токио до 4, а на учас-
тниците от 40 на 68. 

На игрите в Токио има-
ше само дисциплини за ско-
рост, трудност и боулдър за 
мъже и жени, но париж-
ките олимпийски игри са 

отделили дисциплина за 
бързо катерене.

Извън състезателните 
зали много хора имат жела-
ние да опитват нови спор-
тове. Според данни на Ки-
тайската алпинистка асо-
циация към края на 2020 г. 
около 1800 тийнейджъри са 
регистрирани спортисти по 
скално катерене, а и бро-
ят на клубовете достигна 
около 200. На популярната 
платформа „Червена кни-
га“ има повече от 200 хи-
ляди публикации, в кои-
то хората споделят опита 
си от карането на скейт-
борд. Директорът на клуба 
по скейтборд Ли Джънжун 
каза, че в сравнение с дру-
гите състезателни спорто-
ве, скейтбордът прилича 
повече на начин на жи-
вот. „Спортът е от улица-
та и има силно очарова-
ние, което привлича пове-
че млади хора чрез про-
веждането на игрите“.

състезание за мъже, побеждавайки 
на финала съперника си от Иран Ра-
мезан Биабани с 147-143. Китайски-
ят спортист също постави нов пара-
олимпийски рекорд от 148 точки на 
път към финала, а съотборникът му 
Ай Синлян спечели бронза.

Китайските състезатели и състе-
зателки спечелиха още редица меда-
ли във вдигането на тежести, стрел-
бата, шосейното колоездене и други 
спортни дисциплини. 

Във футбола Китай успя да 
осигури така необходимата побе-
да В състезанията, в които участ-
ват пет страни, отборът на КНР се 

класира за полуфинала, побеждавайки  
Япония с 2:0.

В  16-ите летни параолимпийски 
игри участваха общо 4400 атлети в 
539 дисциплини от 22 вида спорт. Ки-
тай участва в игрите за десети път 
с делегация от 437 души, от които 
251 състезатели. Най-младият член 
на китайския отбор бе 16-годишни-
ят плувец Дзян Юян.

Китай е начело на таблицата с ме-
дали на всяка Параолимпиада още 
от игрите в Атина 2004 г. и много 
спортни специалисти видяха, че стра-
ната подобри този рекорд на олим-
пиадата в Токио 2020.
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КАлейдосКоп

За 1 месец 2 лв.

За 3 месеца 6 лв.

За 6 месеца 12 лв.

За 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20А 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Програма за архитектурна защита и развитие в Чунцин
Улица „Нанчуандундзие“ някога е била в центъра на Чунцин, 
но с разширяването на града постепенно запада. През 
март 2019 г. в района започна програма за архитектурна 
защита и развитие и от началото на тази година улицата 
отново посреща туристи с обновения си облик.

Снимка Синхуа

Успешна реставрация 
в планинските 
пещери Тиенти

Повишаване на стандарта в селските райони в Дзянсу
Фермерските къщи в Жугао, провинция Дзянсу, показват все по-доброто състояние на 
селските райони и положените усилия на правителството за повишаване  
на стандарта на живота.

Забавни спортни 
занимания за 
първокласниците 
В желанието да 
насърчи учениците 
да обичат спорта 
и да се чувстват 
добре в училище, 
ръководството 
на началното 
училище Датунлу 
в Хъфей, 
провинция 
Анхуей, реши 
да организира 
за първия 
ден на новата 
учебната година 
забавни спортни 
занимания за 
всички ученици.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Н
овият тематичен 
парк Universal Bei- 
jing Resort офи- 
циално ще бъде 
отворен за посе-
тители на 20 сеп-

тември. Събитието ще съв-
падне с традиционния Праз-
ник в средата на есента тази 
година, който ще се отбеле-
жи от 19 до 21 септември.

Курортното място Uni- 
versal Studios Beijing вклю- 

Новият тематичен парк  
Universal Beijing Resort 

авършена е ра-
ботата по рес-
таврацията на 
краката на ста-
туята на каменен 
Буда, датираща 

отпреди 1600 години, в пла-
нинските пещери Тиен- 
ти в северозападна ки-
тайска провинция Гансу.  

Статуята е построена 
върху крехък червен пя-
съчник в близост до во-
ден резервоар. 

Проникването на во-
да и ерозията на скал-
ната маса са повредили 
някои нейни части, като 
най-големи щети са на-
несени върху краката й.

Проектът за възста- 

новяване е стартирал 
през май 2020 г. 

Най-трудната част е 
била ремонтът на краката, 
които са били най-силно 
повредени. Учените смя-
тат, че избраният способ 
ще помогне при рестав-
рационната работа на ос-
новата на историческата 
статуя и цялостното въз-
становяване на първона-
чалния й вид.

В китайския академи-
чен свят планинските пе-
щери Тиенти се наричат 
„предшественик на пеще-
рите“. Те са построени по 
време на династия Източ-
на Дзин (317 – 420) и са под 
закрилата на държавата.

чва дългоочаквания темати-
чен парк  Universal CityWalk 
и два хотела, като всички 
те ще бъдат отворени едно-
временно. 

Туристите ще могат да 
посетят тематичния парк 
при спазване на изисква-
нията за превенция и кон-
трол на COVID-19. Курор-
тът ще има седем тематич-
ни зони, обхващащи 37 раз-
влекателни съоръжения и 

забележителни атракции, 
както и 24 развлекателни 
шоу програми.

Разположен в югоизто- 
чен Пекин, това е петият 
тематичен парк Universal 
Studios в световен мащаб, 
третият в Азия и първият 
в Китай. 

Universal Studios Beijing е 
най-големият парк по ма-
щаб в света и обхваща 4 ква-
дратни километра. 


